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REVISTA PRESEI 
 

 Asociaţia pentru Drepturile Taximetriştilor anunţă un protest spontan miercuri la Primăria Bucureşti 
Grupul de Iniţiativă al Taximetriştilor Bucureşteni se declară nemulţumit de măsura adoptată în regim de urgenţă 
de către Consiuliul General al Municipiului Bucureşti şi anunţă un protest spontan programat pentru ziua de 
miercuri, 10 ianuarie, ora 12.00, în faţa Primăriei Capitalei. 
„În data de 19 decembrie 2018 ne-a fost prezentată de către Gabriela Firea aât nouă, cât şi cetăţenilor 
bucureşteni ca făcând parte dintr-un set de măsuri menite să combată pirateria existentă în transportul de 
persoane în regim de taxi desfăşurat pe raza Municipiului Bucureşti şi îmbunătăţirea calităţii şi confortul 
serviciului prestat cetăţeanului bucureştean”, se arată în comunicatul taximeriştilor. 
Prin urmare, un protest al reprezentanţilor taximetriştilor bucureşteni a fost programat pentru data de 10 
ianuarie, ora 12.00, în faţa Primăriei Bucureşti. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Proiect: Sindicate cu trei membri. Ar putea rezolva problemele angajaților? 
De câţi oameni este nevoie în România pentru un sindicat? Trei, crede un parlamentar PSD. Deputatul vrea să 
reducă de cinci ori numărul minim de membri pentru înfiinţarea unei organizaţii care să lupte pentru drepturile 
angajaţilor dintr-o firmă. Adică şi o covrigărie ar putea avea sindicat, idee considerată însă ineficientă nu doar de 
patroni, ci şi de liderii marilor confederaţii. 
00:00 
01:28 
La un salon de înfrumuseţare, de exemplu, lucrează 12 angajaţi. Le surâde ideea să îşi facă sindicat, dar managerul 
nu vede rostul. 
„Nu mă deranjează absolut deloc ideea de sindicat, este dreptul lor la liberă a asociere, dar prefer să îmi rezolv 
problemele cu fiecare în parte, este mult mai simplu să le rezolv individual”, spune Narcisa Petcu, manager. 
Deputatul social-democrat care vrea sindicate peste tot s-a luat după legea care spune că este nevoie doar de trei 
oameni ca să faci un partid sau o organizaţie neguvernamentală. 
„Am considerat că este discriminatoriu ca în cazul asocierii în viaţa sindicală să existe un standard de cinci ori mai 
mare”, spune Florin Manole, deputat PSD, iniţiatorul legii. 
Aşa că în orice firmă cu cel puţin trei angajaţi s-ar putea naşte un sindicat. De exemplu şi la covrigăria din colţul 
străzii. Patronii sunt sideraţi de ideea parlamentarului. 
„Gândiţi-vă că într-un judeţ ar fi sute, poate mii de sindicate organizate care nu au nicio putere şi un cuvânt de 
spus în dialogul social”, spune Aurel Popescu, preşedinte ROMPAN. 
Sindicatul poate apăra angajatul în relaţia cu firma. Oferă asistenţă juridică şi poate negocia în numele acestuia. 
Liderii marilor confederaţii atrag însă atenţia că o organizaţie mică nu are putere. 
„Ideea că faci într-o întreprindere mică un sindicat şi că asta rezolvă problema este complet fals. Dreptul de 
asociere, deci de aderare era problema care trebuia rezolvată şi care nu este încă rezolvată în România”, spune 
Bogdan Hossu, preşedinte Cartel Alfa. 
Modificarea legislativă urmează să intre mai întâi în dezbaterea Senatului. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Salarii mai mari la primării decât la spitale. Cu cât au crescut lefurile de la 1 ianuarie 
Huzur la primăriile de sector din Bucureşti. Lefurile care se plătesc mărite de la 1 ianuarie stârnesc invidia 
profesorilor şi a medicilor. Un funcţionar ce verifică spaţiile verzi aşteaptă peste opt mii de lei pe lună, iar 
directorii au salarii cu cinci cifre. Sunt locuri unde veniturile au crescut de trei ori şi toacă o treime din buget. 
Motiv pentru care izolarea termică a blocurilor sau construirea parcărilor trec la capitolul "dacă mai rămân bani." 
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Primăria sectorului 4 are un buget anual de aproape 700 de milioane de lei. Anul trecut, primarul l-a considerat 
insuficient ca să susţină şi paza şcolilor, aşa că a renunţat la contract. În Ajun de Crăciun, însă, consilierii locali au 
majorat lefurile angajaţilor, pe motiv că de la 1 ianuarie creşte salariul mediu brut. 
Antonio Andrusceac, consilier local sector 4: „Cele mai mari salarii sunt de 152 de milioane şi nu e unul singur, 
sunt vreo zece salarii de genul ăsta. Urmând salarii de o sută şi ceva de milioane.” 
Un director executiv de la primăria sectorului 4 încasează lunar 15.200 de lei, adjunctul peste 10 mii, iar 
funcţionarul care ţine legătura cu asociaţiile de proprietari 7.600 de lei. 
În total, 30% din banii primăriei se duc pe salarii. Mai puţin decât alocă pentru învăţământ şi asistenţă socială şi de 
şapte ori mai mult decât pentru ordine publică. Mai bine lefuri mărite şi personal puţin, a socotit primarul de 
sector. Localnicii nu văd însă eficienţa. 
Localnic: ”Nu ne-ar deranja dacă şi-ar mări salariile şi s-ar vedea curăţenia în sector.” 
La primăria sectorului 2, un şef de birou câştigă 7.300 de lei lunar, iar un director general şi arhitectul şef 9.200. 
Lefurile mărite ale celor aproape 400 de angajaţi consumă o treime din buget. 
Dan Popescu, viceprimarul sectorului 2: „Vor trebui tăiate foarte multe investiţii, reabilitarea termică, la parcări, 
spaţii verzi.” 
Primăria sectorului 2 nu are bani nici măcar pentru salariile de luna aceasta. Ca să le plătească se bazează numai 
taxele şi impozitele achitate de localnici. 
Dan Popescu, viceprimarul sectorului 2: „Mai avem o zi, nu avem încă toţi banii pentru salariile pentru decembrie, 
de data asta.” 
Trai bun şi pentru funcţionarii de la primăria sectorului 3. Un director executiv încasează 13.860 de lei, iar 
adjunctul cu 300 mai puţin. Asta în condiţiile în care de trei ani primăria trăieşte pe datorie. 
Ana Galbenu, consilier local sector 3: „ Primăria sector 3 se împrumută pentru majoritatea investiţiilor. 
Rezultatele nu prea se văd.” 
Primarii de la sectoarele 3 şi 4 nu au anunţat încă dacă majorările salariale vor diminua investiţiile. În acest 
moment, în cele 6 sectoare ale Capitalei lucrează aproape 3.200 de funcţionari publici, poliţişti locali şi bugetari. 
(Sursa: Digi 24) 

 Transferul contribuțiilor scade salariile la Filarmonica „George Enescu” 
Salariile a 85 din cei 212 angajaţi ai Filarmonicii „George Enescu” vor fi diminuate anul acesta, ca urmare a 
transferului contribuțiilor de la angajator la angajat. Directorul instituției, Andrei Dimitriu, spune că a prezentat 
această „problemă delicată” Ministerului Finanţelor şi Ministerului Culturii. 
„Sunt 85 de angajaţi, vor avea salariile diminuate, după această abracabradantă soluţie cu transferul taxelor. 
Asta înseamnă, la nivelul unei luni, pierderi de circa 47.000 de lei net”, a declarat directorul Andrei Dimitriu într-
o conferinţă de presă care a avut loc marţi. 
El a precizat că nu este vorba doar despre personalul tehnic, ci şi cel artistic, „cei cu vechime”, dar şi că în urma 
tăierii salariilor din timpul guvernării Boc au fost deschise sute de procese, fapt care înseamnă „o situaţie 
conflictuală” pentru instituţie şi „necesită bani”. 
„Noi am înaintat Ministerului Finanţelor, autorul acestui interesant experiment financiar, şi la ministerul nostru 
(Ministerul Culturii şi Identităţii Naţionale - n.r.) şi sperăm că, nefiind singura instituţie afectată, va fi găsită o 
soluţie”, a mai afirmat el. 
În total, Filarmonica „George Enescu” are 212 angajaţi, potrivit lui Dimitriu. 
Filarmonica „George Enescu“ va fi decorată cu Ordinul „Meritul Cultural“, cu ocazia Zilei Culturii Naţionale (15 
ianuarie), care va fi sărbătorită la Ateneul Român printr-un concert condus de maestrul Horia Andreescu. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 CASMB: În perioada 16-25 ianuarie va avea loc sesiunea specială de contractare pentru furnizorii de servicii 
medicale 
Casa de Asigurări de Sănătate a Municipiului Bucureşti a anunţat marţi că în perioada 16 - 25 ianuarie 2018 va 
avea loc o sesiune specială de contractare pentru furnizorii din asistenţă medicală primară, asistenţă clinică în 
ambulatoriu şi medicină dentară. 
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"Pentru asigurarea acordării de servicii medicale şi acoperirea necesarului de medici şi norme în specialităţile 
asistenţă medicală primară, asistenţă medicală ambulatorie de specialitate pentru specialităţi clinice şi asistenţă 
medicală ambulatorie de specialitate pentru specialitatea medicină dentară, în perioada 16 - 25 ianuarie 2018 va 
avea loc o sesiune specială de contractare pentru furnizorii din asistenţă medicală primară, asistenţă clinică în 
ambulatoriu şi medicină dentară", se arată într-un comunicat de presă al CASMB. 
 
Potrivit sursei citate, documentele de contractare se vor depune între 16-18 ianuarie, pe 19 ianuarie se vor 
publica rezultatele analizei documentelor depuse, pe 22 ianuarie vor putea fi depuse contestaţiile, pe 23 ianuarie 
se vor publica rezultatele contestaţiilor, iar pe 25 ianuarie se vor semna contractele. 
 
Contractele vor fi încheiate pe o perioadă determinată, respectiv până la data de 31 martie.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Venituri medii de 3.426 lei/gospodărie, în trimestrul trei din 2017; cheltuielile au ajuns la 2.885 de lei (INS) 
Veniturile medii ale populaţiei s-au situat, în trimestrul III din 2017, la 3.426 de lei pe gospodărie, în timp ce 
cheltuielile totale medii s-au ridicat la 2.885 de lei, arată datele Institutului Naţional de Statistică (INS), publicate 
miercuri. 
 
Potrivit sursei citate, la nivelul fiecărei gospodării din România, venitul total mediu lunar a fost de 1.308 lei de 
persoană, iar cheltuiala medie totală s-a ridicat la 1.101 de lei/persoană. 
 
La nivel general, în T3 din 2017, veniturile totale medii lunare au reprezentat, în termeni nominali, 3.426 lei pe 
gospodărie. De asemenea, cheltuielile totale ale populaţiei au fost în perioada analizată, în medie, de 2.885 lei 
lunar pe gospodărie (1.101 lei/persoană) şi au reprezentat 84,2% din nivelul veniturilor totale. 
 
Datele INS relevă faptul că veniturile totale sunt formate din venituri băneşti, în medie, de 3.160 lei lunar pe 
gospodărie (1.206 lei/persoană), iar veniturile în natură de 267 lei lunar/gospodărie (102 lei/persoană). 
 
Totodată, salariile şi celelalte venituri asociate lor au format cea mai importantă sursă de venituri (62,5% din 
veniturile totale ale gospodăriilor), în timp ce la formarea veniturilor totale ale gospodăriilor au contribuit, de 
asemenea, veniturile din prestaţii sociale (21,6%), veniturile din agricultură (3,2%), veniturile din activităţi 
neagricole independente (2,3%), cele din proprietate şi vânzarea de active din patrimoniul gospodăriei (1,2%), 
precum şi veniturile în natură (7,8%), în principal, contravaloarea consumului de produse agroalimentare din 
resurse proprii (6,5%). 
 
Mediul de rezidenţă influenţează diferenţele de nivel şi, mai ales, de structură între veniturile gospodăriilor dintre 
mediul urban şi mediul rural, se notează în statistică. 
 
La capitolul cheltuieli totale, principalele destinaţii ale cheltuielilor efectuate de gospodării sunt consumul de 
bunuri alimentare, nealimentare, servicii şi transferurile către administraţia publică şi privată şi către bugetele 
asigurărilor sociale, sub forma impozitelor, contribuţiilor, cotizaţiilor, precum şi acoperirea unor nevoi legate de 
producţia gospodăriei (hrana animalelor şi păsărilor, plata muncii pentru producţia gospodăriei, produse pentru 
însămânţat, servicii veterinare etc.). 
 
În plus, segmentul cheltuielilor totale conţine cheltuielile pentru investiţii - destinate pentru cumpărarea sau 
construcţia de locuinţe, cumpărarea de terenuri şi echipament necesar producţiei gospodăriei, cumpărarea de 
acţiuni etc. Acestea deţin o pondere mică în cheltuielile totale ale gospodăriilor populaţiei (doar 0,7%). 
 
Conform clasificării standard pe destinaţii a cheltuielilor de consum (COICOP), produsele alimentare şi băuturile 
nealcoolice au deţinut, în trimestrul III 2017, în medie, 33,1% din consumul gospodăriilor, menţionează INS.  
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(Sursa: Agerpres) 
 

 Haos la Compania de Autostrăzi: Licitațiile, modificate sau stopate 
O circulară a Ministerului Transporturilor către companiile subordonate, printre care cea de Drumuri și Autostrăzi 
și cea de Căi Ferate, sfătuiește conducerea acestora să modifice documentațiile de licitație pentru a fi conforme 
cu dispoziții neapărute încă oficial. 
Niciun an fără modificări legislative de substanță, cu impact major asupra licitațiilor destinate infrastructurii 
publice de transport După ce acum doi ani Ministerul Transporturilor a legalizat lucrări de sute de milioane de 
euro efectuate fără autorizație de construire, iar anul trecut același minister a decis că disputele dintre companiile 
de stat și constructori se vor judeca la instanțe judecătorești nespecializate din România și nu la instanțele 
arbitrale specializate din Franța, Ministerul Transporturilor a dat la finele anului trecut o circulară care încurcă din 
nou lucrurile. 
Pe motiv că urmează să apară o Hotărâre de Guvern (HG) privind ”condițiile generale și specifice pentru anumite 
contracte de achiziție aferente obiectivelor de investiții finanțate din fonduri publice”, Ministerul Transporturilor 
a emis în decembrie o circulară prin care cere stoparea procedurilor de licitație, dacă acestea nu au fost începute, 
sau modificarea documentațiilor acestor proceduri, dacă ofertele constructorilor nu au fost depuse. În luna 
octombrie Ministerul Dezvoltării ar fi propus noi forme ale condițiile generale de contract care au fost aprobate în 
decembrie de către Guvern. HG în cauză nu a fost însă publicată în Monitorul Oficial și deci nu este aplicabilă. 
Ce conține circulara Ministerului? ”Vă solicităm...să nu mai lansați proceduri de licitație publică pe o 
documentație bazată pe prevederile Ordinului Ministrului Transporturilor 600 din 2017”. Dacă licitațiile au fost 
lansate dar nu au fost depuse oferte, Ministerul Transporturilor sfătuiește: ”vă recomandăm să analizați 
posibilitatea de a modifica documentația de achiziție în sensul includerii noilor condiții contractuale”. 
Ordinul cu bucluc, anume 600 din 2017, de care acum același Minister al Transporturilor se dezice a fost adoptat 
anul trecut de către ministrul Răzvan Cuc și a reușit să scandalizeze întreaga piață a constructorilor. Asociația 
Antreprenorilor de Construcții (ARACO) a afirmat că acest ordin reprezintă un pericol la adresa dezvoltării 
infrastructurii din România şi a atragerii fondurilor europene. "Acest ordin încalcă principiile de guvenare a 
procesului de achiziţie publică, pentru că, în fond, conţine nişte clauze abuzive. În plus, este nefuncţional şi 
nelegal, pentru că încalcă acte normative cu forţă ierarhică superioară. Un ordin de ministru nu poate să schimbe 
o lege organică, care vine ca rang doi, după Constituţia României. Nu poate să schimbe o Hotărâre de Guvern sau 
o lege aprobată de Parlament. Din păcate suntem în această situaţie", spuneau antreprenorii într-o scrisoare 
adresată chiar MT. 
Una dintre prevederile controversate era, spre exemplu, aceea că disputele dintre companii de stat și constructori 
(așa zisele claimuri) nu se mai judecă la instanțele arbitrale specializate de la Paris, ci la București, în fața unor 
judecători care, de cele mai multe ori, nu au nici în clin nici în mânecă cu teoria și specificul contractelor pentru 
lucrări de construcții. 
Care sunt pericolele 
Punerea în practică a circularei MT prezintă numeroase pericole. Unul dintre acestea este acela ca modificarea 
documentațiilor de licitație să fie pretextul căutat de constructorii care pierd licitații de a contesta rezultatele 
acestora. Nu este normal ca regulile jocului să fie schimbate în timpul acestuia, ar putea acuza aceștia. Licitații 
importante demarate anul trecut, cum ar fi drum expres Pitești Craiova sau autotrada Sibiu - Pitești riscă să fie 
afectate grav de aceste piruete decizionale. 
Schimbările rapide, neinspirate, neverificate mai întâi cu Autoritatea de Achiziții (ANAP), inovațiile nefericite sunt 
însă uzuale la Compania de Drumuri. Anul trecut CNAIR a inovat sistemul punctării constructorilor la liictații în 
funcție de garanția dată lucrărilor fără a îi obliga pe aceștia să prezinte și impactul financiar al promisiunilor lor. 
Inovația a fost sancționată de ANAP care a afirmat că nu este legală. Tot CNAIR a decis că după derularea unei 
licitații si desemnarea câștigătorului o procedură poate fi anulată dacă nu se primesc de la Guvern banii necesari 
lucrărilor – așa numită ”clauză suspensivă”. Toate aceste inovații au fost drastic sancționate de către Autoritatea 
de Achiziții. Opiniile ANAP au devenit chiar argumente în contestațiile depuse de constructori. Apare întrebarea: 
mai pot fi constructorii arătați cu degetul că ar practica un sport al contestaților, după cum au acuzat mai mulți 
miniștri ai Transporturilor, dacă Ministerul și CNAIR le dă apă la moară prin acestel de inovații? 
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Nu în ultimul rând o altă circulară emisă tot de MT în decembrie obligă companiile subordonate să dețină acorduri 
de mediu pentru proiect înainte de a demara licitația. Pornirea lucrărilor fără a exista studii solide de mediu a dus 
la blocarea lucrărilor la lotul 2 din autostrada Lugoj Deva. Inconsecvența are costurile ei. Proiectele totalizând 
miliarde de euro, prezentate de ministrul Felix Stroe șefului său, Mihai Tudose, riscă să intre în blocaj. 
Constructorii, la rândul lor, pot ajunge să ceară companiilor de autostrăzi sau de căi ferate claimuri importante. In 
urmă cu un an valoarea claimurilor (pretenții financiare) cerute de constructori companiilor de la Ministerul 
Transporturilor se cifra la aproape un miliard de lei. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Călin Popescu Tăriceanu vrea modificarea Constituției: 'Are o hibă majoră, suprapune puterile executive între 
Guvern şi preşedinte' 
Preşedintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, consideră că sistemul constituţional românesc are "o hibă 
majoră - suprapunerea puterilor executive între Guvern şi preşedinte" şi că o eventuală revizuire a Legii 
fundamentale trebuie să aibă "suportul" tuturor forţelor politice. 
"Până să ajungem la organizarea unui referendum, trebuie să convenim că pornim la revizuirea Constituţiei. Acest 
lucru eu mi-l doresc să fie rezultatul unui consens între forţele politice, pentru că revizuirea Constituţiei trebuie să 
fie întâi aprobată de Parlament şi apoi supusă referendumului, iar în Parlament ne trebuie două treimi. (...) 
Constituţia, din punctul meu de vedere, nu trebuie să se modifice ca rezultat al voinţei majorităţii şi exclusiv al 
majorităţii, ci bazându-ne pe un suport mai larg. Dacă se poate, pe un consens. Consensul presupune punerea de 
acord a tuturor", a spus Tăriceanu marţi la Senat. 
El susţine că trebuie convenite direcţiile, subiectele şi elementele fundamentale care trebuie discutate. 
"Eu nu am văzut la nivelul partidelor politice, decât aşa, un semnal asupra revizuirii Constituţiei. (...) În perioada în 
care a funcţionat USL, după alegerile din 2012, a existat chiar şi o Comisie pentru revizuirea Constituţiei care s-a 
poticnit (...) din mai multe motive. Cred că foarte multă lume îşi dă seama că noi avem un sistem constituţional 
care are o hibă majoră - suprapunerea puterilor executive între Guvern şi preşedinte. Şi noi va trebui să cădem de 
acord dacă facem o revizuire a Constituţiei, să nu facem o revizuire ca să ne aflăm în treabă, ci să rezolvăm 
problemele inerente ale Constituţiei, care ne-au arătat (...) de aproape 20 de ani modul defectuos în care 
funcţionează instituţiile şi ce ar trebui să corectăm", a adăugat Tăriceanu. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Tensiuni în BNR! Isărescu închide ROBINETUL creditelor pentru populație: Banca Națională pregătește măsuri 
explozive din primăvară 
BNR ar putea implementa restricţii la creditarea populaţiei din primăvară, la recomandarea Comitetului Naţional 
pentru Supravegherea Macropudenţială, a anunţat, luni, Mugur Isărescu, guvernatorul Băncii Centrale. 
"Lumea se schimbă, ne schimbăm şi noi cu ea şi încercăm să facem lucrurile să meargă mai bine. Dacă se vor lua 
asemenea măsuri, probabil prin primăvară", a mai spus guvernatorul BNR, potrivit Realitatea.net. 
Conform unui raport al BNR, valoarea totală a creditelor restante în lei ale populaţiei şi firmelor, înregistrată în 
luna noiembrie 2017, se ridica la 5,46 miliarde de lei, în scădere cu 0,84 % faţă de suma raportată în octombrie 
2017. 
Restanţele la creditele în valută erau în scădere cu 9,47 %, la 6,25 miliarde de lei (echivalent). 
Isărescu spune că ceilalți oficiali din BNR nu sunt de acord cu măsurile de restrângere a creditării. “Mulți dintre 
colegii mei nu sunt de acord cu ce spun eu acum", a declarat guvernatorul BNR. 
(Sursa: realitatea.net) 
 

 Se anunță 'dezastru total' la ANAF: Peste un milion de români, puși pe drumuri de patru 'măsuri nesăbuite' ale 
Guvernului 
Aproximativ 1,5 milioane de români sunt așteptați la ghișeele ANAF în perioada următoare, instituția riscând să 
intre în blocaj, potrivit fostului său președinte din perioada 2012-2016, Gelu Diaconu. Aglomerația de la ghișee 
este generată, potrivit lui Diaconu, de câteva decizii ale Guvernului Tudose, care obligă contribuabilii să depună 
declarații și să plătească restanțe din ultimii ani, într-o singură lună. 
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„Inca o veste proasta: dezastru total provocat contribuabililor si angajatilor ANAF luna aceasta de catre Ionut Misa 
si PSD! 
Voi incerca sa explic pe intelesul tuturor, desi nu pot elimina complet detaliile tehnice, ce ii asteapta pe cca. 1, 5 
milioane de contribuabili luna aceasta, consecinta a: 
(1) masurii nesabuite din punct de vedere al efortului de administrare fiscala a transferului contributiilor de la 
angajator la angajat 
(2) extinderii categoriei si (3) a limitei de venituri pentru care se datoreaza contributiile sociale 
(4) emiterii (la limita termenului de prescriere) a deciziilor privind contributia de sanatate aferenta anului 2012. 
Asadar, in luna ianuarie a fiecarui an activitatea ANAF este extrem de aglomerata datorita scadentei calendarului 
de declarare si plata a multor categorii de taxe si impozite, pentru cvasi-totalitatea agentilor economici. 
Ca si cum aceasta nu ar fi fost indeajuns, la sfarsitul anului 2017 au fost emise cca 300.000 de decizii de impunere 
pentru contributia de sanatate datorata de persoane fizice pe anul 2012 si care s-ar fi prescris incepand cu 01 
ianuarie a.c.. 
Nu dezvolt subiectul, doar va reamintesc ca pentru aceasta speta un procuror habarnist si/sau ticalos (mi-e sila sa-
i mai pronunt numele) mi-a fabricat dosarul de la DNA din februarie 2016. De ce nu au emis aceste decizii CASS de 
atunci si pana astazi nu mai are rost sa ne intrebam! 
Acesti cateva sute de mii de contribuabili vor trebui sa se deplaseze la ghiseele ANAF de pe raza teritoriala a 
domiciliului stabil pentru plata sau clarificarea sumelor CASS datorate (doar o infima parte dintre acestia ar putea 
fi deja inregistrati informatic in Spatiul Privat Virtual). 
Si, de parca nu le ajungea haosul provocat de numarul impresionant al celor deja plimbati pe la ghiseele ANAF, 
odata cu aparitia OUG 79/2017, toate persoanele fizice care au obtinut venituri in 2017, altele decat cele de 
natura salariala (pentru care sarcina declararii, retinerii si platii este la angajator) si care depasesc nivelul a 12 
salarii minime pe economie, au obligatia declararii si platii contributiilor sociale pentru pensii si sanatate. 
Dupa stiinta mea sunt cu mult peste un milion de contribuabili care obtin astfel de venituri: cca 600.000 obtin 
venituri din chirii si arenda, vreo 400.000 din activitati independente/profesii libere (avocati, consultanti, mici 
meseriasi,etc), vreo 100.000 din investitii (dividente, tranzactionare actiuni, etc.) si alte cateva mii care obtin 
venituri din jocuri de noroc sau alte surse. 
Peste 80% dintre acestia au obtinut venituri lunare mai mari decat salariul minim si chiar daca au si calitatea de 
salariati cu carte de munca vor trebui sa se deplaseze la ghiseele ANAF. 
Colac peste pupaza, cei care aveau venituri fara a fi salariati si trebuiau sa depuna declaratia in luna mai sunt 
obligati acum sa o depuna pana la 31 ian!!! Foamea de bani, disperarea si mediocritatea psd-ista inghesuie 
milioane de romani cu forta la ghiseele ANAF”, scrie Gelu Diaconu pe Facebook. 
Fostul președinte ANAF îi solicită premierului să determine prorogarea termenelor astfel încât activitatea Fiscului 
să nu fie blocată. 
„Domnule prim ministru Tudose, dupa ce ati rezolvat problema cursului bancar al leului si a dobanzii de referinta, 
nu ati vrea sa il deranjati un pic si pe indolentul Misa sugerandu-i sa va promoveze un act normativ de prorogare a 
termenului depunerii declaratiilor fiscale? Sau vreti sa asistati neputincios la blocarea totala a activitatii ANAF?”, 
mai scrie Diaconu. 
(Sursa:stiripesurse.ro) 
 
 

 Premierul AMÂNĂ o decizie în privinţa DEMITERII şefului Poliţiei Române, cerută de Carmen Dan. UPDATE: 
Ministrul de interne confirmă o discuţie avută cu Tudose: Decizia îi aparţine 
Premierul Mihai Tudose va avea miercuri o întâlnire cu şeful Poliţiei Române, Bogdan Despescu, decizia de 
demitere a acestuia, aşa cum a cerut ministrul de Interne Carmen Dan, urmând să fie luată abia după această 
discuţie, au declarat surse guvernamentale pentru MEDIAFAX. 
Ministrul de Interne Carmen Dan a declarat marţi că l-a informat pe şeful Executivului, Mihai Tudose, că va 
propune demiterea şefului Poliţiei Române, în contextul în care premierul a amânat semnarea documentului şi 
se va întâlni miercuri cu Bogdan Despescu. 
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"L-am informat pe premier despre decizia de a propune schimbarea şefului Poliţiei Române. Ulterior am prezentat 
deciziile public. Noi suntem în aşteptarea deciziei premierului. Deciziile premierului îi aparţin în exclusivitate", a 
declarat ministrul de Interne Carmen Dan, la Antena 3. 
Întrebată dacă este reală informaţia apărută în spaţiul public, potrivit căreia Tudose i-ar fi spus să nu trimită 
propunerea pentru că nu o va semna, Carmen Dan a evitat răspunsul, dar nu a negat un asemenea dialog. 
"Eu am motivat decizia mea. Sper să conteze.Nu mi-a spus în mod expres că ar conta, nici nu i-am cerut. I-am spus 
că fac aceste propuneri şi dânsul e liber să ia ce decizii vrea", a mai spus Ministrul de Interne. 
Carmen Dan a declarat că a fost informată oficial de şeful poliţiei Române că agresoul pedofil este poliţist în cursul 
zilei de luni, la ora 11.25, "în timp ce pe ecrane rula informaţia că agresorul minorilor e poliţist". 
"Rolul meu nu este să ascund sub preş probele reale. Planul operativ nu este gestionat de un ministru. Probleme 
de testare, verificare a personalului sunt importante, de aici vin derapajele, iar derapajele din MAI sunt de alte 
valenţe, vorbim despre responsabilitate şi asumare. Decizia de a schimba şeful Poliţiei Române nu are legătură cu 
politica, este o decizie managerială. Are legătură cu procesul de conştiinţă şi responsabilitate, pe perioada pe care 
am avut-o în minister. Este dovadă de iresponsabilitate să nu vedem un şir lung de nereguli. Susţin cu tărie că sunt 
oameni în MAI care îşi fac treaba cu demnitate". 
------------------------------------------------- 
Ministrul Afacerilor Interne, Carmen Dan, a anunţat, marţi, că a transmis premierului solicitarea de a îl demite pe 
şeful Poliţiei Române, Bogdan Despescu. Cauza, explicaţiile lacunare privind menţinerea în sistem a poliţistului 
suspectat de pedofilie. 
Potrivit unor surse guvernamentale, premierul Mihai Tudose a amânat însă luarea unei decizii până nu va discuta 
cu şeful Poliţiei Române Bogdan Despescu. Aceasta întâlnire ar urma să aibă loc miercuri. 
Potrivit surselor citate, şeful Executivului va decide dacă semnează demiterea lui Bogdan Despescu, aşa cum a 
cerut Carmen Dan, abia după o întâlnire cu acesta. 
Ministrul Afacerilor Interne, Carmen Dan, a anunţat, marţi, că a transmis premierului solicitarea de a îl demite pe 
şeful Poliţiei Române, Bogdan Despescu. Cauza, explicaţiile lacunare privind menţinerea în sistem a poliţistului 
suspectat de pedofilie. 
"Am transmis premierului propunerea de schimbare din funcţie a şefului Poliţiei Române", a declarat Carmen 
Dan. 
În locul chestorului Bogdan Despescu ar urma să fie împuternicit Cătălin Ioniţă, actualul şef al Direcţiei Generale 
Anticorupţie. 
"Am constatat că niciun şef al acestui agent nu a înţeles să îşi asume vreo responsabilitate şi că acesta a fost 
menţinut în Poliţie. Am aflat că testările nu sunt relevenate şi se impune modifcarea bateriilor. Atâţia ani cu lasă 
că merge şi aşa au făcut să fie în sistem oameni care au devieri comportamentale", a mai spus ministrul. 
Ministrul de Interne a precizat că agentul cercetat era încadrat ca fiind agent operativ, dar era folosit ca şofer de 
unul dintre şefii din Brigada Rutieră, ultima amendă dată de acesta fiind în luna decembrie a anului trecut. 
De asemenea, Carmen Dan susţine că a fost informată cu întârziere despre cazul privind agresiunea asupra celor 
doi minori. 
"Din explicaţii a lipsit răspunsul la o întrebare esenţiala şi aceasta era cum de nimeni din cei care aveau atribuţii 
de cunoaştere a poliţistului nu a ştiut de aceste devieri comportamentale ale acestuia", a mai spus Carmen Dan. 
(Sursa: Mediafax) 
 
 

 Cine este Alexandru Cătălin Ioniță, propunerea ministrului Dan pentru șefia Poliției Române 
Cum şeful Poliţiei Române, Bogdan Despescu, este pe făraş, demiterea lui fiind solicitată premierului de către 
ministrul de Interne, Carmen Dan a venit şi cu propunerea unui posibil înlocuitor. Alexandru Cătălin Ioniță este 
propunerea ministrului de Interne, Carmen Dan, pentru funcția de șef-interimar al Poliției Române. 
"Am cerut premierului împuternicirea pe o perioadă de 6 luni a domnului chestor Cătălin Ioniţă, acesta având un 
mandat explicit de a finaliza diagnoza de sistem cerută ieri", a declarat Carmen Dan, în cadrul unei conferinţe de 
presă. 
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Alexandru Cătălin Ioniţă are 41 de ani şi din 2016 este directorul Direcţiei Generale Anticorupţie din MAI, potrivit 
NEWS.RO. 
Ioniţă este absolvent de studii superioare de lungă durată cu diplomă de licenţă Academia de Poliţie Al. Ioan Cuza, 
Bucureşti – Facultatea de Drept, Specializarea Combaterea Criminalităţii Economice şi a urmat studii 
postuniversitare Universitatea Bucureşti – Facultatea de Drept - Criminalistică. El a urmat mai multe cursuri de 
specializare, iar în 2012 a obţinut doctoratul la Academia de Poliţie "Al. Ioan Cuza". 
În perioada 1998 - 2000 a fost ofiţer specialist în cadrul Serviciului de Investigarea Fraudelor din cadrul Poliţiei 
Sector 1 Direcţia Generală de Poliţie a Municipiului Bucureşti, apoi timp de şapte ani a fost şef compartiment în 
cadrul Serviciului de Investigarea Fraudelor din cadrul Poliţiei Sector 1, iar apoi, până în 2012 a a fost şef serviciu 
al Serviciului de Investigarea Fraudelor din cadrul Poliţiei Sector 1. 
În 2012, Ioniţă a devenit pentru scurt timp Şef serviciu la Serviciul de combatere a corupţiei şi a infracţiunilor 
comise în sfera instituţiilor bugetare din cadrul Direcţiei de Investigare a Fraudelor, în acelaşi an fiind numit 
director adjunct al Direcţiei de Investigare a Fraudelor, post ocupat până în 2013. 
În 2013 - 2014 a fost director adjunct al Direcţiei de Investigare a Fraudelor, din 2014 până în 2016 director al 
Direcţiei de Investigare a Criminalităţii Economice, iar din 2016 ocupă funcţia de Director general al Direcţiei 
Generale Anticorupţie. 
Cătălin Ioniţă este căsătorit şi are cinci copii. 
Conform declaraţiei de avere, deţine 25% dintr-un teren agricol de  18.174 de metri pătraţi în Ilfov şi tot în 
proporţie de 25% deţine şi 217 metri pătraţi de teren intravilan în Bucureşti, ambele cumpărate în 2015 şi 
deţinute în coproprietate cu mama şi cu soţia. 
El are împreună cu soţia două case în Bucureşti, de peste 200 de metri pătraţi, cumpărate în 2006 şi în 2012 şi a 
moştenit şi un apartament de 55 de metri pătraţi tot în Capitală. 
Cătălin Ioniţă deţine un autoturism Daewoo - Matiz şi o maşină Skoda, ambele produse în 2003. 
De asemenea, el are un cont bancar de 404.235 de lei deschis în 2009. 
În 2016 a obţinut venituri de 145.961 de lei din salariu, 24.600 de lei în calitate de membru al Consiliului de 
Supraveghere al Oficiului Naţional pentru Jocuri de Noroc şi 201.960 de lei din închirierea unei case. Soţia sa 
lucrează la STS, obţinând un salariu de 32.913 lei. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Sindicate, despre demiterile cerute de Carmen Dan: Oamenii ar fi trebuit felicitaţi că nu am avut atentate; E 
cheie politică 
Reprezentanţii sindicatelor din poliţie au declarat, pentru agenţia de presă MEDIAFAX, că demiterile cerute de 
ministrul Afacerilor Interne, Carmen Dan, la nivelul conducerii IGPR trebuie citite în cheie politică, menţionând că 
aceştia ar trebui felicitaţi. 
"Nu pot face comentarii cu privire la declaraţiile doamnei ministru. Spun doar aşa: oamenii aceştia ar fi trebuit 
felicitaţi că nu am avut atentate, când am avut dosare grele, documentate. La momentul de faţă, noi nu avem 
jafuri armate cum sunt afară. Nu avem crime în care să nu fi fost identificaţi autorii, toate dosarele grele de crimă 
organizate au fost identificate. Nu, atunci li s-a părut ceva normal. Dacă e normal, atunci să luăm capul oamenilor 
şi vedem cum evoluează instituţia", a declarat, pentru agenţia de presă MEDIAFAX, Florin Vîlnei, preşedintele 
Federaţiei Naţionale a Poliţiştilor SED LEX. 
"E cheie politică. Vedeţi declaraţia lui Dragnea de ieri şi pe asta de azi. E cheie politică. Restul sunt discuţii de 
presă, alte elemente care nu au legatură cu profesia de poliţist, decât cu jocuri politice şi atât. Eu nu pot spune 
daca Gavriş ar trebui sa dea un pas înapoi sau nu pentru că nu ştiu elemente de acolo. Ştiu doar că a fost un dosar 
penal în lucru. Dacă facem aşa la fiecare dosar cu an. Sigur că putem face o radiografie, că trebuie analizat dacă 
cineva a acoperit. Eu nu cred că a acoperit pentru că tot poliţia a depistat", a declarat, pentru agenţia de presă 
MEDIAFAX, Dumitru Coarnă, liderul Sindicatului Naţional al Poliţiştilor şi Personalului Contractual (SNPPC). 
Ministrul Afacerilor Interne a anunţat, marţi, că a transmis premierului solicitarea de a îl demite pe şeful Poliţiei 
Române, Bogdan Despescu. 
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Totodată, Carmen Dan a solicitat ca şefii de Servicii de la Omoruri şi Control Intern din cadrul Brigăzii Poliţiei 
Rutiere să facă un pas în spate, adică să demisioneze, după cazul în care un poliţist a fost depistat ca fiind 
pedofilul surprins de camerele de supraveghere în lift. 
Carmen Dan a afirmat că este total nemulţumită de lipsa de asumare din sistem după cazul poliţistului identificat 
ca fiind autorul actelor de hărţuire sexuală asupra unor copii. De altfel, la audieri a reieşit că este posibil ca acesta 
să fi comis în mod repetat faptele, deşi dosarele au rămas până acum cu autor necunoscut. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 ULTIMA ORĂ - Premierul Mihai Tudose, întâlnire de taină cu omul 2 din PSD. Liviu Dragnea nu a fost prezent 
Premierul Mihai Tudose s-a întâlnit, marţi, la Palatul Victoria, cu preşedintele executiv al PSD, Niculae Bădălău, 
potrivit unor surse politice, dar şi cu mai mulţi preşedinţi de consilii judeţene care au participat la o ceremonie de 
semnare a unor contracte pentru achiziţia de echipamente medicale. 
”Preşedintele executiv al PSD, Niculae Bădălău, a ajuns la Guvern în jurul orei 11.00, el având o discuţie de circa 
jumătate de oră cu premierul Mihai Tudose”, au precizat pentru MEDIAFAX surse politice. 
De asemenea, premierul a avut întâlniri separate cu mai mulţi preşedinţi de consilii judeţene, care au participat la 
ceremonia de semnare a contractelor pentru achiziţia a 14 echipamente Computer Tomograf (CT), 24 aparate de 
Rezonanţă Magnetică (RMN) şi 21 de sisteme informatice PACS (tehnologie medicală de imagistică utilizată 
pentru stocarea, recuperarea, prezentarea şi partajarea imaginilor produse prin radiografie, scanare CT, RMN). 
Printre preşedinţii de consilii judeţene care au participat la evenimentul de la sediul Guvernului s-au numărat 
Marian Oprişan (Vrancea), Maricel Popa (Iaşi), Ionel Arsene (Neamţ), Marius Horia Ţuţuianu (Constanţa). 
”Opiniile domnului preşedinte executiv puse în acel document merită să fie luate în discuţia Comitetului Executiv 
şi puse în dezbaterea partidului, pentru că Partidul Social Democrat e un partid serios, puterea lui stă în suma 
membrilor, simpatizanţilor, liderilor de valoare pe care îi are atât în plan local, cât şi în plan central. Suntem un 
partid viu, un partid în care suntem uniţi, dar e nevoie de diversitatea opiniilor noastre”, a declarat, ulterior, 
preşedintele CJ Vrancea, Marian Oprişan. 
Preşedintele executiv al PSD, Niculae Bădălău, a transmis o scrisoare liderilor partidului în cadrul şedinţei 
Comitetului executiv de luni, în care a precizat că PSD a acceptat suspendarea democraţiei interne, lucru pe care îl 
consideră o eroare care trebuie asumată de formaţiune. 
„Este un proiect politic vizavi de anul 2018 care e un an preelectoral, considerând că colegii mei o vor analiza şi la 
CEx-ul următor o vom discuta. În 2019 avem două rânduri de alegeri, sunt extrem de multe lucruri, le-am scris 
acolo. Să o adoptăm ca un program politic pentru perioada următoare, în care am tras nişte semnale de alarmă 
vizavi de partea politică a partidului, atât”, a declarat Bădălău, după şedinţa conducerii PSD. 
„Vă supun atenţiei o serie de provocări şi posibile soluţii la acestea, având credinţa că doar împreună putem reuşi. 
1. Renaşterea democraţiei interne din PSD: dialog, transparenţă, responsabilitate. Pas cu pas, partidul nostru a 
acceptat suspendarea democraţiei interne, iar acest lucru a fost o eroare pe care trebuie să ne-o asumăm: PSD şi-
a demis propriul guvern prin moţiune de cenzură; decizii economice majore, precum impozitul pe gospodărie, au 
fost anunţate şi apoi abandonate; fluiditatea schimbării în funcţiile ministeriale este prea mare pentru ca un 
guvern să poată cu adevărat performa; nu toţi cei care au devenit miniştri erau cunoscuţi în partid sau recunoscuţi 
profesional în domeniile respective pentru a merita un loc în guvern”, se arată în scrisoarea lui Bădălău. 
Bădălău atrage atenţia că aceste erori şubrezesc încrederea cetăţenilor în PSD. 
„Primul pas este să considerăm legitime şi opiniile cu care nu suntem de acord, să abandonăm iluzia falselor 
unanimităţi. Pasul al doilea este punerea în funcţiune a mecanismelor statutare pentru conducerea colectivă a 
partidului”, se mai arată în scrisoarea preşedintelui executiv al PSD. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Mihai Tudose, mesaj de ULTIMĂ ORĂ pentru cei 19 șefi de CJ, prezenți la Palatul Victoria: 'Aveți un partener 
în Guvern întotdeauna' 
Premierul Mihai Tudose s-a întâlnit astăzi, la Palatul Victoria, cu 19 președinți de CJ pentru ceremonia de semnare 
a contractelor pentru mai multe zeci de aparate medicale de înaltă tehnologie. Şeful Executivului i-a felicitat pe 
aceștia pentru faptul că au aplicat pentru a beneficia de aceste aparate. 
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„Felicitări, domnule ministru! Sunt zeci de milioane de euro. E un bun început. Felicitări și dumneavoastră, celor 
din sală, pentru faptul că ați aplicat. Astăzi dimineață, am primit un telefon de la un președinte de CJ, care era 
nemulțumit că el de ce nu. Răspunsul a fost foarte simplu: e ca la loto, nu ai jucat. Nu ai scris, nu ai cerut, nu ai 
solicitat. Felicitări pentru cei prezenți în sală. Arătați că vă pasă de cei pe care îi reprezentați. Aveți un partener în 
Guvern întotdeauna și mai ales în domeniul acesta. Un sfat și o rugăminte pentru cei care nu sunt în sală, dintre 
președinții CJ, să scrie, să ceară, să solicite, pentru că vor găsi ajutor! Vă mulțumesc pentru ceea ce faceți”, a spus 
Mihai Tudose la întâlnirea cu cei 19 președinți de CJ. 
Premierul Mihai Tudose a afirmat că vrea ca orice român care se duce la spital să beneficieze de tot ce are 
dreptul, acest lucru nefiind "o pomană".  
 
"Este un pas pentru normalitate, nu este un eveniment extraordinar. Aş vrea ca aceste lucruri să nu mai fie 
evenimente extraordinare şi ca orice român, care se duce la spitalul cel mai apropiat de locul unde locuieşte sau i 
s-a întâmplat un necaz, să beneficieze de tot ceea ce are dreptul să beneficieze. Nu este o pomană. Statul este 
obligat. Suntem cu toţii obligaţi - şi noi, Guvernul, şi dumneavoastră, reprezentanţii autorităţilor publice locale, 
preşedinţi de consilii judeţene sau primari - să punem la dispoziţie oamenilor pe care îi reprezentăm tot ceea ce 
înseamnă protecţia şi ajutorul statului şi în domeniul sănătăţii", le-a transmis Tudose participanţilor la eveniment. 
Şeful Executivului a făcut aceste afirmaţii la Palatul Victoria, la ceremonia de semnare a contractelor pentru 
achiziţia a 14 echipamente Computer Tomograf (CT), 24 de aparate de Rezonanţă Magnetică (RMN) şi 21 de 
sisteme informatice PACS (tehnologie medicală de imagistică). 
(Sursa:stiripesurse.ro) 
 

 Propunere INCENDIARĂ din PSD: se urmărește ELIMINAREA UDMR din Parlament 
Decizia UDMR de a semna rezoluția de autonomie generează reacții virulente din partea PSD. Deputatul PSD, 
Răzvan Rotaru, propune schimbarea legii electorale în așa fel încât un partid să fie obligat să treacă pragul 
electoral de 5% în toate județele țării, nu doar în anumite zone. O astfel de modificare ar putea conduce la 
eliminarea UDMR din Parlament, știut fiind faptul că acestora le este aproape imposibil să obțină peste 5% în 
toată țara. 
Răzvan Rotaru a transmis și o scrisoare către președintele Klaus Iohannis, în care îi solicită organizarea unui 
referendum național. 
”2. Sunteţi de acord cu eliminarea pragului electoral de 5% la nivel naţional pentru accesul fiecărui partid politic în 
Parlamentul României şi introducerea pragului electoral de 5% pentru fiecare partid politic în fiecare judeţ din 
ţară pentru accesul în Parlamentul României? 
Da     Nu 
”Le voi propune colegilor de la toate partidele, atunci când începe sesiunea parlamentară la 1 februarie, să 
actualizăm legea electorală prin introducerea pragului electoral pentru fiecare partid în fiecare judeţ din ţară, 
astfel încât să avem o reprezentare cât mai fidelă a tuturor cetăţenilor în Parlamentul României. Cred că se 
impune să eliminăm o regionalizare a votului în care un partid regional care obţine un număr mic de mandate, dar 
depăşeşte pragul stabilit la nivel naţional, ajunge să decidă majoritatea parlamentară necesară formării 
guvernului. În aceste condiţii, partidul regional ajunge în poziţia de a impune anumite decizii politice contrare 
interesului general existent la nivel naţional. Cred că niciun cetăţean român nu îşi mai doreşte această situaţie”, a 
subliniat deputatul PSD. 
Deputatul este de acord cu punctul de vedere exprimat de preşedintele PSD, care a declarat că autonomia 
teritorială pentru Ţinutul Secuiesc este un lucru neconstituţional şi de neacceptat. 
Formaţiunile politice maghiare din România - UDMR, PPMT şi PCM - au semnat, luni, la Cluj-Napoca, o declaraţie 
comună privind armonizarea conceptelor de autonomie, pentru a avea o poziţie comună pe viitor la orice 
dezbatere a subiectului, inclusiv în relaţia cu autorităţile române. Documentul vorbeşte despre trei tipuri de 
autonomie - teritorială, locală şi culturală -, pe care formaţiunile maghiare vor să le discute cu politicienii români 
pentru a fi “codificate din punct de vedere legislativ”. 
(Sursa:stiripesurse.ro) 
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 Ministerul Agriculturii vrea să le dea fermierilor 320,58 milioane lei pentru reducerea accizei la motorina 
utilizată 
Ministerul Agriculturii vrea să le dea fermierilor 320,58 milioane lei pentru reducerea accizei la motorina utilizată 
în agricultură, arată un proiect de Hotărâre privind instituirea unei scheme de ajutor de stat pentru reducerea 
accizei la motorina utilizată în agricultură, pus în dezbatere pe site-ul ministerului. 
"Suma alocată pentru plata ajutorului de stat în anul 2018 este de 320.581 mii lei şi se asigură de la bugetul de 
stat, în limita prevederilor bugetare aprobate Ministerului Agriculturii şi Dezvoltării Rurale pe anul 2018“, arată 
proiectul de act normativ, care completează articolul 10 al Hotărârii Guvernului nr. 1174/2014 privind instituirea 
unei scheme de ajutor de stat pentru reducerea accizei la motorina utilizată în agricultură. 
Autorii proiectului spun că măsura va stimula dezvoltarea afacerilor din sectorul agricol şi va asigura un grad de 
predictibilitate afacerilor din sectorul de producţie şi distribuţie a combustibililor. 
"Adoptarea măsurilor prevăzute de proiectul de act normativ permite diminuarea efectivă a costurilor de 
producţie prin rambursarea sumelor reprezentând diferenţele de accize în anul 2018 şi stimulează desfăşurarea în 
continuare a activităţilor din agricultură", se arată în nota de fundamentare, conform News.ro. 
Prin Hotărârea Guvernului nr. 1174/2014, începând cu anul 2015 se aplică schema de ajutor de stat pentru 
reducerea accizei la motorina utilizată în agricultură, respectiv prin aplicarea unei rate reduse de impozitare a 
motorinei, utilizată la efectuarea lucrărilor mecanizate în agricultură în sectoarele vegetal, zootehnic şi 
îmbunătăţiri funciare, care se acordă sub formă de rambursare. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Boza, Complexul Energetic Oltenia: 'Pregătim investiţii de 665 milioane lei în acest an' 
Complexul Energetic Oltenia, unul din cei mai mari producători de energie din ţară, şi-a planificat investiţii de 665 
milioane lei în acest an, fiind cea mai mare sumă investită în ultimii trei ani la nivelul companiei, a declarat pentru 
News.ro directorul general al companiei, Sorin Boza. 
"Din suma totală de 665 milioane lei, cea mai mare parte va fi alocată pentru reparaţia capitală a grupului 5 de la 
Rovinari, dar şi în investiţii de mediu, iar 160 milioane lei vor fi investite în activitatea minieră de suprafaţă", a 
spus Boza. 
El afirmă că 2017 a reprezentat un record la capitolul investiţii, deoarece s-a cheltuit un procent de 75% din 
investiţii, cel mai mare procent în ultimii cinci ani. 
Lucrările de investiţii realizate în cadrul CE Oltenia în anul 2017 au depăşit suma de 400 milioane lei, anunță 
News.ro. 
"Pe lângă investiţiile tehnologice realizate sau în curs de realizare, CE Oltenia alocă sume importante pentru 
redări în circuitul silvic şi agricol a suprafeţelor de teren afectate de exploatările miniere, precum şi pentru 
atenuarea problemelorsociale determinate de desfăşurarea activităţii de exploatare minieră", arată un comunicat 
publicat pe site-ul companiei. 
În ceea ce priveşte investiţiile majore demarate în anul 2017, acestea sunt: instalaţia pentru reducerea emisiilor 
de oxizi de azot la grupul energetic nr. 6 de la SE Rovinari şi la grupurile energetice nr. 5 şi 7  de la SE Turceni, 
precum şi reabilitarea şi modernizarea blocului energetic nr. 3, de 330 MW, pe lignit de la SE Turceni, dar şi 
modernizarea staţiei electrice 110 KV a SE Craiova. 
Anul trecut, ca investiţii finalizate, compania enumeră supraînălţarea unui compartiment la depozitul de zgură şi 
cenuşă Gârla, reabilitarea şi modernizarea blocului energetic nr.7, pe lignit la SE Işalniţa şi amenajarea depozitului 
de cărbune Arderea – Pinoasa Nord. 
"În alţi ani, gradul de finalizare a investiţiilor, inclusiv recepţionarea lucrărilor efectuate, era de 30-35%", spun 
oficialii companiei. 
În plus, în conturile companiei urmează să intre circa 14 milioane lei, prin Planul Naţional de Investiţii, adaugă 
Boza. 
În baza contractelor de finanţare semnate cu Ministerul Energiei, CE Oltenia a depus în anul 2014 primele cereri în 
vederea obţinerii de fonduri nerambursabile pentru investiţiile companiei cuprinse în Planul Naţional de Investiţii, 
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respectiv reabilitarea şi modernizarea blocului energetic nr. 4 de 330 MW, pe lignit la SE Rovinari şi reabilitarea şi 
modernizarea blocului energetic nr. 7 pe lignit la SE Işalniţa. 
Prima tranşă de 6,2 milioane de lei a fost deja virată în conturile CE Oltenia. 
"Oportunitatea accesării de fonduri nerambursabile constituie un ajutor important în ceea ce priveşte crearea 
unei surse de finanţare atrase care să susţină creşterea eficienţei energetice şi reducerea emisiilor de CO2", 
adaugă reprezentanţii porducătorului de energie. 
Pe lângă cele două obiective, CE Oltenia a iniţiat demersuri şi pentru obţinerea de fonduri în vederea modernizării 
grupurilor energetice nr. 5 de la SE Rovinari şi nr. 3 de la SE Turceni, ambele fiind cuprinse în PNI. 
Complexul Energetic Oltenia a realizat anul trecut o producţie de 15 TWh energie electrică, însemnând în medie 
24% din producţia totală de energie a României. Faţă de anul anterior, producţia de energie a companiei a crescut 
cu peste 11%. În anul 2016, CE Oltenia a realizat o producţie de energie electrică de 13,5 TWh. 
De asemenea, producţia de cărbune realizată anul trecut de CE Oltenia a fost de peste 22,5 milioane tone, în 
creştere cu circa 11,5% faţă de anul 2016, cele mai mari livrări de lignit înregistrându-se de la exploatările miniere 
EMC Roşia-Rovinari, EMC Motru şi EMC Jilt. 
Compania are 13.300 salariaţi. 
Complexul Energetic Oltenia a fost înfiinţat în 2011 prin fuziunea Complexurilor Energetice Rovinari, Turceni şi 
Craiova cu Societatea Naţională a Lignitului Oltenia. Ministerul Energiei deţine 77,15% din acţiunile companiei, în 
timp ce Fondul Proprietatea controlează 21,55% din acţiuni. Restul acţiunilor aparţin Electrocentrale Grup (0,84%) 
şi Societăţii pentru Închiderea – Conservarea Minelor. 
CE Oltenia estimează totodată pentru anul trecut un profit brut de 186,4 milioane lei, după trei ani consecutivi de 
pierderi. 
Producătorul de energie preconizează venituri totale de 4,3 miliarde lei în 2017, în creştere cu 15% faţă de 
bugetul aprobat, respectiv cu suma de 563,77 milioane lei, arată proiecţia privind bugetul de venituri şi cheltuieli 
rectificat pe anul 2017. 
În 2016, compania a avut pierderi de 139,8 milioane lei. Ultimul an când a realizat profit a fost 2013, când 
societatea a raportat un rezultat net de 4,59 milioane lei. 
(Sursa:stiripesurse.ro) 
 
 

 Tudorel Toader anunță discuții cruciale: Întâlnire cu președintele CEDO și decizie în problema hotărârii pilot 
Ministrul Justiției, Tudorel Toader, se va întâlni cu președintele CEDO, Guido Raimondi, în data de 16 ianuarie, 
potrivit unui anunț publicat marți seara pe pagina de Facebook a ministrului. Discuțiilor vor viza hotărârea pilot cu 
privire la condițiile din penitenciare și măsurile care urmează să fie luate. 
„1. Conducerea Ministerului Justiției va avea o întrevedere cu președintele CEDO, referitoare la foia de parcurs 
pentru îndeplinirea cerințelor hotărârii pilot. Întrevederea se va desfășura la sediul CEDO, în data de 16 ianuarie 
2018, începând cu orele 14.00. 
2. Ulterior, o echipă de experți de la justiție – externe - interne – finanțe – probațiune și ANP, va avea o 
întrevedere cu personalul din Grefa CEDO. Întrevederea se va desfășura la sediul CEDO, și se va referi la punerea 
în executare a măsurilor luate. 
3. Memorandumul va fi supus Guvernului spre aprobare. 
4. Pe data de 22 ianuarie 2018, Memorandumul va fi transmis la CEDO!”, se arată pe pagina de Facebook a 
ministrului Tudorel Toader. 
(Sursa:stiripesurse.ro) 
 
 

 Mihai Tudose anunță măsuri radicale într-un domeniu de bază: 'E nevoie de TRATAMENT-ȘOC' 
Sistemul public de sănătate are nevoie de "tratament şoc", care trebuie administrat în infrastructura medicală, în 
aparatură modernă şi pentru motivarea personalului de specialitate, a afirmat marţi premierul Mihai Tudose. 
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"Serviciile medicale de calitate presupun investiţii. Investiţii în infrastructura medicală, în aparatură modernă, în 
personalul de specialitate. Sistemul public de sănătate are nevoie de 'tratament şoc' administrat în cel puţin trei 
direcţii", a scris Tudose, pe Facebook. 
Potrivit şefului Guvernului, sunt necesare "investiţii consistente în infrastructură", pentru a se recupera ceea ce 
nu s-a făcut la timp în acest sector. "În acest sens avem în vedere construirea celor opt spitale regionale şi a 
spitalului republican, asumate prin programul de guvernare", a spus Tudose. 
În ceea ce priveşte dotarea cu echipamente moderne şi performante, premierul consideră că acestea sunt 
"absolut necesare pentru o diagnosticare corectă şi, implicit, pentru instituirea tratamentelor eficiente". 
Totodată, şeful Executivului a vorbit despre necesitatea unui "personal medical motivat". 
"Guvernul actual a înţeles că pentru performanţă personalul medical trebuie să fie bine plătit - ne-am asumat 
acest lucru şi îl punem în practică. În primele opt luni ale anului 2017 câştigul mediu în sănătate a crescut cu peste 
35%. Vom continua să majorăm salariile din sistemul de sănătate prin aplicarea noii legi a salarizării începând cu 1 
ianuarie 2018. Nu facem astfel altceva decât să rămânem consecvenţi în ceea ce am promis românilor la începutul 
guvernării, că priorităţile noastre sunt sănătatea, educaţia şi infrastructura", a arătat Tudose. 
În mesajul său, premierul a amintit că, marţi, la Palatul Victoria, au fost semnate contractele de achiziţie pentru 
dotarea a 34 de spitale din ţară şi din Capitală cu echipamente de imagistică. "Cele 3 contracte, în valoare de 19,8 
milioane de euro, reprezintă un pas important în direcţia asigurării unor servicii medicale de calitate", a mai 
afirmat Tudose. 
(Sursa:stiripesurse.ro) 
 
 

 Tăriceanu, anunț MAJOR cu privire la înzestrarea Armatei. Reproșuri pentru Iohannis 
Președintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, anunță că va propune modificarea procedurilor de achiție în 
domeniul înzestrării Armatei. Liderul ALDE dorește stabilirea unui offset (producerea pe plan local a 
echipamentelor achiziționate) de 80% în contractele de achiziții, spre deosebire de felul în care s-au făcut lucrurile 
în 2017, la inițiativa președintelui Iohannis. 
Chestionat cu privire la posibila restructurare a Guvernului, care ar urma să fie discutată în ședința Comitetului 
Executiv Național al PSD, Tăriceanu a mutat discuția: „Nu știu ce agendă va avea CEx-ul, puteți să-i întrebați pe cei 
de la PSD. Eu o să cred în continuare că alta este agenda de procupări a noastră. Vă dau un exemplu: anul trecut, 
pe fondul grabei de a lua anumite decizii, pe baza hotărârii de a aloca 2% pentru Apărare, s-a decis achiziționarea 
de echipamente militare. Deczia acestor achiziții a fost luată prima data de președintele Iohannis. Pentru 2018 voi 
propune guvernului și partenerilor de Coaliție ca astfel de achizitii sa nu ne mai faca fara luarea in discutie a 
offset-ului cat mai mare, probabil spre 80%, astfel incat sa profite si economia romaneasca si sa ne integram in 
acest sistem al industruiei de aparare. Acestea sunt lucurile serioase pe care vreau sa le abordez si nu fleacuri de 
genul acesta, ce o faca, cand o sa faca CEx-ul, ce o sa fie pe ordinea de zi. Avem lucuri mai importante de discutat 
decat acestea care tin poate de ambitii si orgolii.” 
(Sursa:stiripesurse.ro) 
 
 

 Alexandru Petrescu, preşedintele FNGCIMM: Prima casă are o alocare de 2 mld. lei în 2018, în scădere cu 20% 
faţă de anul trecut. Scopul este ca băncile să acorde credite ipotecare cu produse proprii 
Programul Prima casă, administrat de FNGCIMM, are o alocare de 2 miliarde de lei în 2018, în scădere faţă de 
2017 când a fost de 2,5 mld. lei sau faţă de 2016, când bugetul pus la dispoziţie de stat pentru acest program a 
fost de 2,94 miliarde de lei. 
„Alocarea plafoanelor face parte dintr-o strategie multianuală care a fost subiectul hotărârii de guvern din 28 
noiembrie 2016. Atunci s-a hotărât ca în anul 2018 să fie alocate 2 mld. lei pentru Prima casă, iar în anul 2021 
alocarea va scădea la 1,5 mld. lei“, a spus Alexandru Petrescu. 
Beneficiarii programului Prima casă pot lua împrumuturi de cel mult 66.000 de euro pentru locuinţe noi şi 54.000 
de euro pentru locuinţe vechi, cu un avans de 5%, faţă de un avans de 15 – 25%, cât este cerut de bănci pentru un 
credit imobiliar standard. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Garanţiile oferite de stat prin programul Prima casă au făcut ca aproape 80% din creditele ipotecare să se acorde 
prin programul Prima casă. 
„Pe de altă parte, conform cifrelor noastre din 2017, media avansului a fost de 7- 8%. Deci chiar dacă beneficiarii 
pot plăti doar 5% avans, aceştia preferă să plătească mai mult pentru a avea o rată mai mică.“ Unul din  
obiectivele FNGCIMM este de a stimula acordarea de credite imobiliare de către bănci, altele decât cele oferite 
prin programul Prima casă. 
(Sursa: Ziarul Financiar) 
 

 Vizită NEAŞTEPTATĂ la Cotroceni: Cu cine s-a întâlnit preşedintele Iohannis 
Preşedintele României,  Klaus Iohannis, a primit marţi, 9 ianuarie a.c., la Palatul Cotroceni, vizita delegaţiei OMV-
Petrom, conduse de către Directorul General al Grupului OMV AG,  Rainer Seele, potrivit unui comunicat al 
Administraţiei Prezidenţiale. 
În cadrul întrevederii, conducerea OMV AG a prezentat strategia de dezvoltare a companiei, care include o 
creştere a gradului de internaţionalizare a Petrom, în vederea valorificării oportunităţilor existente în regiune, 
precum şi o creştere consistentă a investiţiilor începând cu anul acesta. 
Directorul general al OMV a reliefat, totodată, nevoia de predictibilitate a cadrului fiscal şi legislativ, care trebuie 
să susţină performanţele companiilor şi dezvoltarea unui mediu de afaceri stabil şi competitiv. 
În ceea ce priveşte parteneriatul dintre OMV-Petrom şi Exxon-Mobile pentru exploatarea perimetrului Neptun 
Deep, acesta continuă să reprezinte un interes major, atât pentru statul român, cât şi pentru investitori. 
Preşedintele României a reiterat importanţa infrastructurii în domeniul energetic pentru creşterea securității 
energetice la nivel naţional și regional. 
În acest sens, stadiul lucrărilor la infrastructura de transport oferă perspective bune pentru asigurarea unei 
capacități de transport funcționale în momentul începerii exploatării resurselor din Marea Neagră. 
Preşedintele Klaus Iohannis şi-a exprimat convingerea că OMV-Petrom va continua să înregistreze rezultate 
deosebite în planul performanțelor economice, prin expertiza și competențele românești în domeniul explorării și 
exploatării resurselor de gaze naturale și petrol. 
Întrevederea a constituit un bun prilej pentru a sublinia importanţa unui dialog deschis între OMV şi statul român, 
în vederea valorificării potenţialului pe care ţara noastră îl are în domeniul energetic. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Mariana Gheorghe a demisionat de la conducerea OMV Petrom. Cine va prelua şefia celei mai mari companii 
petroliere din Romania 
Consiliul de Supraveghere al OMV Petrom a înlocuit-o, marţi, pe Mariana Gheorghe din funcţia de director general 
(CEO) al companiei, care „a renunţat la mandatul său”, conducerea societăţii fiind preluată de Christina Verchere. 
„În şedinţa de astăzi, Consiliul de Supraveghere al OMV Petrom SA a numit-o pe Christina Verchere în funcţia de 
preşedinte al Directoratului şi Director General Executiv (CEO) al OMV Petrom SA. Înainte de şedinţa Consililului de 
Supraveghere de astăzi, Mariana Gheorghe a renunţat la mandatul de Preşedinte al directoratului şi CEO al OMV 
Petrom SA. Renunţarea va deveni efectivă la momentul în care succesoarea va prelua funcţia, cel mai târziu pe 20 
mai 2018”, se arată într-un copmunicat transmis Bursei de Valori de către OMV Petrom. 
„În conformitate cu Actul Constitutiv al OMV Petrom SA, numirea a fost făcută pentru perioada rămasă din 
mandatul Marianei Gheorghe, până în data de 16 aprilie 2019. Christina Verchere a acceptat numirea şi va prelua 
poziţia, în funcţie de disponibilitate, cel mai târziu începând cu 21 mai 2018”, se mai arată în comunicat. 
Christina Verchere este absolventă a Universităţii din Aberdeen şi a lucrat în ultimii patru ani ca preşedinte 
regional al British Petroleum. Anterior, a fost preşedinte şi CEO la BP Canada Energy Group. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 O țară europeană își schimbă numele: OBLIGATĂ de vecini pentru a o lăsa să intre în UE și NATO 
Guvernul macedonean a indicat marţi că speră într-o ''propunere specifică'' a ONU pe 19 ianuarie pentru 
soluţionarea disputei dintre Atena şi Skopje privind viitoarea denumire pentru fosta republică iugoslavă 
Macedonia, în legătură cu care cele două capitale au relansat dezbaterea, relatează AFP. 
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Data a fost stabilită de către vicepremierul macedonean pentru afaceri europene Bujar Osmani, la încheierea unor 
convorbiri la Atena îndeosebi cu şeful diplomaţiei elene, Nikos Kotzias. 
''Sperăm că va exista o propunere specifică'' din partea lui Matthew Nimetz, mediatorul ONU în acest dosar, în 
cadrul viitoarei sale întâlniri, prevăzută să aibă loc la New York cu negociatorii grec şi macedonean, a indicat 
Osmani în cursul unei întâlniri cu presa. 
Skopje, pentru a soluţiona această problemă şi, în context, pentru a debloca integrarea sa în UE şi în NATO, are 
înaintea sa ''şase luni istorice'', a afirmat Osmani, evocând îndeosebi summitul european care va fi consacrat 
Balcanilor în primăvara următoare. 
Vizita lui Osmani intervine în timp ce Atena şi Skopje îşi afişează, de la sfârşitul lui 2017, dorinţa de a reuşi în 
cursul anului 2018 să-şi rezolve disputa, ce durează de decenii şi care blochează îndeosebi integrarea euro-
atlantică a fostei republici iugoslave, integrare condiţionată de către Atena de o soluţionare a disputei privind 
numele statului vecin. 
Potrivit Greciei, ţara vecină trebuie să accepte modificarea denumirii sale constituţionale de ''Macedonia'' prin 
adăugarea unui calificativ geografic, de tipul ''Macedonia de Nord''. Alte apelative, precum ''Noua Macedonie'', au 
fost, de asemenea, evocate în cursul unor discuţii anterioare, dar Osmani a refuzat deocamdată să facă vreo 
speculaţie semantică. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Cel mai mare sindicat european, IG Metall, declanșează greve naționale în Germania 
Cel mai mare sindicat din Europa, IG Metall a declanșat greve naționale de avertisment în Germania. Conflictul 
social se anunță unul dintre cele mai dure din ultimii ani. Economia țării merge foarte bine și muncitorii vor să fie 
părtași la profitul patronilor. 
Grevele afectează companii alese cu grijă pentru rezonanța numelor: Wolkswagen, Porsche, Otis și Bombardier 
sunt doar câteva exemple. 
Sute de mii de sindicaliști își anunță participarea la protestele care urmează să dureze cel puțin o lună. 
În primul rând, e vorba de salarii. Sindicatul cere o majorare de 6%, federația patronatelor oferă 2%, încep 
negocieri și întâlnirea va fi la jumătatea drumului, ca de obicei. 
O cerere neobișnuită: trecerea de la săptămâna de lucru de 35 de ore, la 28 de ore pentru cei care doresc, fără 
pierderea în totalitate a veniturilor pentru cele 7 ore lucrate mai puțin. Formula aplicată la cerere ar urma să fie 
valabilă doi ani, iar angajatorul să garanteze revenirea la postul cu normă întreagă. Patronatul declară ferm că e 
inadmisibil. 
Asta e scânteia care anunță aprinderea unui conflict dur și de durată. Iar IG Metall e în poziție de forță: toți 
indicatorii economici arată excelent în Germania: exporturi , inflație, somaj. 
E prima greva națională pe care IG Metall o declanșează în ultimii 15 ani. Sindicatul, cel mai mare din Europa, are 
2,3 milioane de membri, dar militează pentru drepturile a 4 milioane de angajați în industriile înfloritoare și 
esențiale pentru Germania. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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